
Sundhedsudvalget

Til: Indenrigs- og sundhedsministeren

Dato: 8. marts 2023

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SUU alm. del

Spørgsmål 213
Er det korrekt, når det anføres, at stort set alle de inddragne undersøgelser i forbin-
delse med Sundhedsstyrelsens anbefalinger om genstandsgrænser bygger på, hvad 
folk selv siger, de drikker? Og er det korrekt, at der findes en undersøgelse fra 
2020, som viser, at det faktiske forbrug i Danmark er dobbelt så stort, som det folk 
afrapporterer, når de bliver spurgt? Vil ministeren i bekræftende fald oversende sidst-
nævnte undersøgelse? Der henvises til kronikken »Juraeksperter: Vi så gerne en me-
re nuanceret rådgivning om alkohol fra Sundhedsstyrelsen« på politiken.dk den 22. 
februar 2023. https://politiken.dk/debat/kroniken/art9167692/Juraeksperter-Vi-s%C3%A5-
gerne-en-mere-nuanceret-r%C3%A5dgivning-om-alkohol-fra-Sundhedsstyrelsen

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Louise Brown (LA).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på louise.brown@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Rasmus Lund-Nielsen
formand
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